

COLONEL H. DELISLE, CD

**SENIOR MILITARY ADVISOR, CANADIAN
FORCES MORALE AND WELFARE SERVICES**



Colonel Hugo Delisle was born Loretteville in the region of Québec. He enrolled in the Canadian Armed Forces in June 1995 at CFRC Québec as ROTP and graduated from the Royal Military College of Canada (RMC) in Kingston in May 2000 with a bachelor in politics and economics. Following graduation, he is posted to 5 General Support Battalion (5 GS Bn) in Valcartier, to the Supply company and served in all platoons within the company. He was the officer in charge of the decontamination platoon during the Summit of the Americas in April 2001 for this task he received the Commander of Land Force Québec Area (LFQA) Commendation for his work in the development of new decontamination capabilities within LFQA. In May 2002 he deployed to Zgon, Bosnia Herzegovina, during Operation PALLADIUM Roto 10 as the 2 R22eR Quarter master (QM).

Following his deployment he was posted to 2 R22eR as the unit Log O. As the Unit Log O he coordinated the logistical support for the 5 CMBG High Readiness (HR) training. In 2005, he was posted to 5 Svc Bn as the 2IC of Admin Coy and took part in the TF 2-06 HR training as Adjt and S4 of the National Support Element (NSE) TF 2-06.

In June 2006, he was posted to the Canadian Operational Support Command (CANOSCOM), located at the National Defence Headquarters in Ottawa, where he was promoted to the rank of Major in May 2008. During his time at CANOSCOM, he served in numerous “desk officer” positions within the Operation Support Log Branch (OS Log) for Op ATHENA, Afghanistan. In 2009, for a second time, he was posted to Valcartier, and commenced the HR training for TF 6-09. Colonel Delisle deployed to Op ATHENA, Afghanistan, as the JTF Afghanistan J4 for a year. He received the Commander Canadian Expeditionary Force Command (CEFCOM) Commendation for theatre rationalisation as the J4. Upon return from his deployment, he assumed command of 5 Svc Bn Supply Coy and subsequently the Senior Logistics Operations Officer (SLOO). During his year with 5 Svc Bn he had the opportunity to deployed the unit on two 5 CMBG exercises where he deployed as the Deputy Commanding Officer.

Following the Joint Command and Staff Programme (JCSP), he was posted to the Canadian Forces Joint Operational Support Group as the J5. In July 2015, he deployed to Op UNIFIER in Ukraine as the Commanding Officer (CO) of the Joint Task Forces Support Component Theatre Opening (JTFSC TO) and in April 2017 as the CO JTFSC TO for Operation REASSURANCE Enhance forward Presence (EfP) Latvia. Upon return from tour, Colonel Delisle was posted as Directing Staff to the Canadian Army Command and Staff College and took command of 25 Canadian Forces Supply Depot (25 CFSD) in June 2018. In July 2020 he deployed as the DComd on Operation PROTEUS in Jerusalem where he received a CDS commendation. He is currently the Senior military Advisor for Canadian Forces Morale and Welfare Services. He completed the Army Operations Course in Kingston (AOC) and the Joint Command and Staff Program (JCSP) in Toronto. He has a master's degree in Defence studies.

He is married and they have three children.

COLONEL H. DELISLE, CD

AVISEUR MILITAIRE SÉNIOR, SERVICES DE BIEN-ÊTRE ET MORAL DES FORCES CANADIENNES



Le Colonel Hugo Delisle est né à Loretteville dans la région de Québec. Il s'inscrit en juin 1995 au CRFC Québec sous le programme PFOR et a gradué du Collège militaire Royal du Canada (CMR) à Kingston en mai 2000 avec un bac en Politique et Économie. Suite à la graduation il est muté au 5e Bataillon de Soutien Général (5 Bon SG) à Valcartier à la compagnie d'Approvisionnement où il a occupé tous les postes de Cmdt de Pon. Il a été le Cmdt du Pon de décontamination lors du Sommet des Amériques en avril 2001 pour cette tâche il reçoit la mention élogieuse du Cmdt du Secteur du Québec de la Force terrestre (SQFT) pour son travail sur le développement de cette nouvelle capacité de décontamination au sein du Secteur. En mai 2002 il se déploie en tant qu'officier Logistique du Groupement Tactique 2 R22eR à Zgon, Bosnie Herzégovine, durant l'Opération PALLADIUM Roto 10.

Au retour de mission il est muté au 2 R22eR comme officier logistique de l'unité. En tant qu'officier Logistique de l'unité il a eu comme mandat d'organiser le soutien de la montée en puissance du 5 GBMC à Fort Drum. En 2005, il est muté au 5e Bataillon des Services (5e Bon S) comme CmdtA de la cie des Services et a pris part à la montée en puissance de la FO 2-06 comme capitaine-adjutant et S4 de l'Élément de Soutien National (ESN) FO 2-06.

En juin 2006 il a été muté au Commandement de Soutien Opérationnel du Canada (COMSOCAN) situé au quartier général de la défense à Ottawa où il sera promu au grade de major en mai 2008. Il a occupé plusieurs fonctions au sein de la branche de Soutien aux Opérations Logistiques (SO Log) en tant que « desk officers » pour l'Opération ATHENA, Afghanistan. En 2009 il est muté à Valcartier et se déploie sur le QG de la FO 6-09 en Afghanistan, dans le cadre de l'Opération ATHENA, en tant que J4 pour une année. Il a reçu la mention élogieuse du Commandant de la Force expéditionnaire du Canada (COMFEC) pour son travail de rationalisation du théâtre d'opération en tant que J4. Au retour de mission il a assumé le commandement de la Cie d'Approvisionnement du 5e Bon S et par la suite la position d'Officier Supérieur aux Opérations Logistiques (OSOL). Pendant cette année il a eu l'occasion de déployer l'unité sur deux Ex du 5 GBMC où il s'est déployé comme CmdtA.

Suite au cours du PCFC il a été muté en 2014 au GSOIFC à Kingston en tant que J5. En juillet 2015 il s'est déployé comme commandant de l'équipe d'ouverture de mission (JTFSC TO) de l'Opération UNIFIER en Ukraine et en avril 2017 comme commandant de l'équipe d'ouverture de mission (JTFSC TO) pour l'Opération REASSURANCE EfP en Lettonie. Au retour de mission il a été muté au Collège de Commandement et d'État-Major de l'Armée Canadienne en tant que directeur de Groupe d'étude, et a pris le commandement du 25e Dépôt d'Approvisionnement des Forces Canadiennes (25 DAFC) en juin 2018. Le Colonel Delisle se déploiera en juillet 2020 comme CmdtA de l'Opération PROTEUS à Jérusalem où il s'est vu décerné la mention élogieuse du CEMD, au retour de mission il est muté comme Aviseur militaire sénior au sein de

CFMWS. Il est diplômé du Cours Opérationnel de l'Armée (COAT) à Kingston et du Programme de Commandement des Forces armées Canadiennes à Toronto (PCFC). Il possède une maîtrise en étude de la Défense.

Il est marié et ils ont trois enfants.